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Visszatérnek a tanárok a Tabán iskolába? 

Távozik az igazgató 

Az önkormányzat szerint nem volt indokolt a tanárok elbocsátása 
a Tabán iskolából. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

Templomavató Csengelén 
Új templomot avatnak ma Csengelén. A 

Gyulay Endre megyés püspök ce lebrá l ta 
templomszentelés ünnepére a faluba érke-
zik Várhegyi Attila, a Nemzeti Kulturális 
Örökség Minisztériumának államtitkára. A 
t e m p l o m é p í t ő k , Sisák László k ő m ű v e s -
mester és emberei a tervezett időre, Mária 
s z ü l e t é s e n a p j á r a é p í t e t t é k a 2 0 m é t e r 
hosszú, 10 méter széles, 18 méter magas 
to rnyú é p ü l e t e t . A Tar Mihály t e r v e z t e 
szenté lybe vi l lanyt , vizet , gázt veze t tek , 
berendezését alakították. 

A k i lenc ó r a k o r k e z d ő d ő c e r e m ó n i á n 

Gyulay Endre megyés püspök szenteli föl 
a templomot és ettől kezdve az abba beépí-
tett kő, t ég l a , . cemen t , mész , fa, üveg és 
minden más fölhasznált anyag az Isten há-
zát alkotja. A szentélyt Szent Imre tisztele-
tére emelték. A csengelei templom a kiste-
leki fíl iához, azaz egyházközösségi család-
hoz tartozik, p lébánosa Laczkó Ferenc, a 
falu szü lö t t j e , ak inek köz reműködéséve l 
épült j ó évt izede a domaszéki , és szépült 
meg tavaly a kisteleki, nemrég pedig a ba-
lástyai templom is. 

M . T. 

Januártól a sportpályákon is takarítanak 

Színházban söpör a Szint 

Távozik poszt járól a 
szegedi Tabán A l t a l á -
nos Iskola i g a z g a t ó j a . 
I n f o r m á c i ó i n k szer in t 
Kovácsné M á r k i Ágnes 
hétfőtől m á r nem dol-
gozik az intézményben. 
A veze tő i f e l a d a t o k a t 
á tvevő igazgatóhelyet -
tesnek lehetősége lesz 
m e g e g y e z n i a z e l b o -
csátot t p e d a g ó g u s o k -
k a l . Az öt t a n á r csak 
a k k o r megy vissza dol-
gozn i a z i s k o l á b a , ha 
m e g f e l e l ő f e l t é t e l e k e t 
k ínálnak nekik. 

A Tabán Általános Isko-
la igazgatónője nem járt el 
t e l j e s e n k ö r ü l t e k i n t ő e n , 
amikor augusztus végén öt 
p e d a g ó g u s e l b o c s á t á s á r ó l 
dön tö t t - t á j é k o z t a t t a la-
punkat Lengyel Györgyi, a 
szegedi polgármesteri hiva-
tal k a n c e l l á r j a , a n n a k a 
vizsgálatnak az eredményé-
rő l , a m e l y e t a z i s k o l á t 
f e n n t a r t ó ö n k o r m á n y z a t 
folytatott az in tézményve-
zető el járásáról . A helyha-
tóság oktatási és közgazda-
sági i rodája át tekintette az 
iskolai tantárgyfelosztást, a 
heti óraszámot és az igaz-
gató dön tésének pénzügy i 
há t te ré t t a r t a l m a z ó d o k u -
m e n t u m o k a t , s megá l l ap í -
to t t a , hogy az i n t é z m é n y 
fe l ada ta i nem c s ö k k e n t e k 
olyan mértékben, amely az 
e l b o c s á t á s o k a t i n d o k o l t a 
volna. Mint arról korábban 
lapunkban o lvasha t t ak , az 
iskolát i r ány í tó Kovácsné 
Márki Ágnes arra hivatkoz-
va h o z t a m e g d ö n t é s é t , 
hogy az óraszámok csökke-
nése miatt kevesebb tanárra 
van szükség. Ezen kívül az-
zal indokolta lépését, hogy 
a Tabánban évek óta nem 
gazdálkodtak jól az oktatói 
létszámmal: a gyesen lévők 
á l láshe lyé t be tö l tö t t ék , az 
a l k a l m a z o t t a k k ö z ö t t hét 
egyszakos pedagógus talál-
ható, a tanárok szakpárosí-
t á s a p e d i g t ö b b e s e t b e n 

A rövid, pénteki előfeszti-
vál után ma reggel k i lenc 
órakor nyit az V. nemzetközi 
tiszai halfesztivál Szegeden. 
A kirakodóvásárra l és tán-
c o s - z e n é s p r o g r a m o k k a l 
egybekötött halfőző verseny 
színhelye a Roosevelt tér és 
a tiszai rakpart. 

Hamar megrottyannak az 
e l ső h a l b o g r á c s o k , h i szen 
reggel kilenckor már minden 
nevezett ha l főző megkapja 
az alapanyagot: a jóféle sze-
gedi pontyot. Délutánra vár-

kedvezőt len. Azt a kancel-
lár is e l i smer t e , hogy „az 
i s k o l a n e h é z h e l y z e t b e n 
van a szakos ellátottság te-
k i n t e t é b e n , s az i g a z g a t ó 
ez t k í v á n t a k o r r i g á l n i " . 
L e n g y e l G y ö r g y i s z e r i n t 
a z o n b a n a s z ü k s é g e s vá l -
toztatásokat nem egyszerre, 
hanem több év alatt fokoza-
tosan kell bevezetni . 

A k a n c e l l á r é s Bartha 
László polgármester ezen a 
héten találkozott Kovácsné 
Márki Ágnes se l , va lamint 
az e l b o c s á t o t t p e d a g ó g u -
s o k k a l . A m e g b e s z é l é s e k 
azzal zárultak, hogy a pol-
g á r m e s t e r f e l a j á n l o t t a az 
igazgatónőnek: szeptember 
10-ével közös megegyezés-
se l m o n d j o n le v e z e t ő i 
megbízatásáról és közalkal-
m a z o t t i j o g v i s z o n y á r ó l . 
K o v á c s n é M á r k i Á g n e s 
egynapos gondolkodás után 
elfogadta az ajánlatot . Fel-
adatait hétfőtől - a helyet-
tesítési rend szerint - az is-
kola pedagóg ia i igazga tó -

ható a verseny e redménye , 
és valószínű, hogy 15 óráig 
már gazdára is talál a vas-, a 
réz-, a bronz-, az ezüst-, az 
arany- és a gyémántbogrács 
díja, valamint az örökös hal-
f ő z ő p l a k e t t j e , a m i h e z 45 
ezer forintnyi jutalom is jár. 

- N e m csak a s z a k m a i 
zsűri, hanem a nézők szava-
zata is be le já t szha t a vég-
eredménybe, hiszen bárme-
lyik versenyző adhat kósto-
lót a nézőknek, akik külön 
k á r t y á n p o n t o z h a t j á k a 

helyettese látja el, majd pe-
dig a közgyűlés a követke-
ző ülésén dönt arról, ki ve-
gye át az intézmény irányí-
tását addig, amíg pályázat 
útján ki nem választ ják az 
új vezetőt. A kancellár sze-
rint az i g a z g a t ó h e l y e t t e s -
nek l e h e t ő s é g e lesz m e g -
egyezni az e lbocsátot t pe-
d a g ó g u s o k k a l , és m u n k á t 
kínálni nekik. Az iskolában 
egyébként jelenleg hat üres 
álláshely van. - Ez azonban 
nem jelenti azt, hogy a ké-
sőbb iekben nem kell szá-
mítani humánpolit ikai dön-
tésekre - tette hozzá Len-
gyel Györgyi. 

A közgyűlés októberben 
áttekinti , hogy a beiskolá-
zási adatok milyen mérték-
ben té rnek el a t a v a s s z a l 
készí te t t t e rveze t ek tő l , é s 
szükség van-e az oktatói ál-
láshelyek számának módo-
sítására. Információink sze-
rint a Tabán iskolában pél-
dául a tervezett tíz napkö-
z i s c s o p o r t h e l y e t t c s a k 

gasztronómiai alkotásokat -
nyilatkozta lapunknak Frank 
Sándor, a rendezvény főszer-
vezője. 

Délben jó ebédhez zendül 
fel a nóta Csicsó György és 
zenekara jóvoltából, majd is-
mét g y e r m e k m ű s o r szóra-
koztatja az i f jabb korosztá-
lyokat egészen este hat ig . 
Este nyolcig divatbemutatót 
nézhe tnek a r endezvényre 
látogatók, majd egy különle-
ges zenei é lményben lehet 
részük: a rendezők jóvoltá-

nyolcat tudtak elindítani. A 
kancel lár nem tudott vála-
szolni arra a kérdésre, fel-
a j á n l a n a k - e v a l a m i l y e n 
megbízást a távozó igazga-
t ó n ő n e k , ak i k o r á b b a n a 
p o l g á r m e s t e r i k a b i n e t b e n 
dolgozott. Mint mondta, er-
ről nem volt szó a megbe-
széléseken. 

Az e lbocsá to t t p e d a g ó -
gusok egyike, Gégény Gá-
horné pozitív lépésként ér-
tékelte a polgármester eljá-
rását. - Titkon számítottam 
e r r e a d ö n t é s r e , de n e m 
g o n d o l t a m , h o g y i l y e n 
gyors fo rdu l a t köve tkez ik 
be az ü g y b e n - m o n d t a . 
Hozzáte t te : akkor mennek 
vissza dolgozni az iskolába, 
ha megfelelő feltételeket kí-
nálnak nekik. A munkaügyi 
b í rósághoz benyúj tot t jog-
orvosla t i kére lem sorsáról 
úgy nyi la tkozot t : mindad-
d i g n e m v o n j á k v i s s z a , 
amíg m e g n y u g t a t ó a n nem 
rendeződik a sorsuk. 

H e g e d ű s Szabolcs 

ból Szeged összes cigányje-
nekara együtt fog muzsikálni 
a napszálltával kezdődő fák-
lyás ha l főző parti a lá fes tő 
zenéjeként. 

Napközben a rendőrség 
kommandósa i tartanak be-
mutatót, délben pedig min-
denki ehet a mintegy hatezer 
adag „szögedi" halászléből, 
amelyet egyet len hata lmas 
bográcsban főznek ma jd a 
mesterek a rondellán. 

I . Sz. 

Az i s k o l á k m e l l e t t 
s z e p t e m b e r t ő l a szín-
h á z é p ü l e t e i b e n is a 
Szeged i I n t é z m é n y t a -
karító Kft. ügyel a tisz-
t a s á g r a . Január tó l to-
v á b b bővü l a z önkor -
mányzat i tulajdonú tár-
saság m ű k ö d é s i köre : 
jövőre a városi sportlé-
tesítményeket is a Szint 
Kft. takar í t ja . 

„Szeptembertől a Szege-
di Nemzeti Színház épüle-
teit és jegyirodáját is a Sze-
gedi Intézménytakarí tó Kft. 
tartja t isztán" - tájékoztatta 
l a p u n k a t Papp Zoltán, a 
Szint Kft . ügyveze tő igaz-
gatója. 

Az 2001. január 1-je óta 
működő, önkormányzat i tu-
l a j d o n ú t á r s a s á g e d d i g a 
szegedi alap- és középfokú 

A Szegedi Tudományegye-
tem jogelőd intézményeiben 
több évtizeddel ezelőtt diplo-
mát szerzett egykori hallga-
tóknak nyújtottak át díszok-
leveleket tegnap, az egyetem 
aulájában rendezett ünnepsé-
gen. Az állam- és jogtudomá-
nyi karon ötven évvel ezelőtt 
végzettek közül 33-an vettek 
át aranydiplomát, hárman pe-
dig gyémántoklevele t . Ez 
utóbbi azoknak jár, akik hat-
van évvel ezelőtt fejezték be 
tanulmányaikat . Ezen kívül 
négy vas- és egy rubindiplo-
mát osztottak ki azoknak, akik 
hatvanöt, illetve hetven éve 
végeztek a karon. A bölcsé-
szet tudományi kar egykori 
hallgatói közül hárman gyé-
mánt-, ketten pedig aranydip-
lomát kaptak. 

A díszoklevél-átadó ünnep-
ségen Besenyei Lajos, az ál-
lam- és jogtudományi kar dé-
kánja köszöntötte a résztve-
vőket. Beszédében úgy fogal-
mazott: a jövő az ifjúságé, de 
nagyot hibázik az az ifjúság, 
mely nem becsüli a múltat és 
nem tanul belőle. Utalt arra. 

iskolákat és kollégiumaikat 
takarította. A Szint Kft. fel-
adatköre fo lyamatosan bő-
vül. A színházi he ly isége-
ken kívül hamarosan a vá-
rosi tu la jdonú sport létesí t-
ményekben is a takarítótár-
saság m u n k a t á r s a i s zed ik 
össze a s z e m e t e t , m o s s á k 
az a b l a k o k a t , s v é g e z n e k 
minden más tisztasági tevé-
kenységet. 

A városi közgyű l é s au-
gusz tus végi dön t é se sze -
rint 2001 . j a n u á r l - j é tő l a 
Szint Kft. takarítja a Maty-
éri evezőspá lyá t , a mű jég -
pályát , a lőteret , a Mór icz 
Zsigmond Általános Iskola 
tornatermét, a Sportcsarno-
kot, a Kisstadiont, a Sport-
uszodát, valamint az Etelka 
sori városi stadiont is. 

A S z i n t K f t . á t v e s z i a 
f ö l s o r o l t i n t é z m é n y e k b e n 

hogy az elmúlt fél évszázad 
alatt az egyetem és a kar is so-
kat változott. - Visszatértünk 
ahhoz, ami az önök idejében 
természetes volt: a különböző 
fakultások ismét egy egysé-
get alkotnak, miután 2(X)0. ja-
nuár elsején megalakult a Sze-

korábban dolgozó takarító-
kat, így nem terveznek je -
l en tősebb lé t számbőví tés t . 
A t á r s a s á g a r é s z m u n k a -
idős , n y u g d í j a s , v a l a m i n t 
f ő f o g l a l k o z á s ú m u n k a t á r -
s a k k a l e g y ü t t j e l e n l e g 
ö s s z e s e n 3 1 5 f ő n e k ad 
munkát . 

Papp Zoltán a közeljövő-
re vonatkozó elképzelések-
ről e lmondta , hogy a Szint 
Kft . hamarosan a piaci ver-
s e n y b e n is m e g m é r e t t e t i 
magát . „Az első év a meg-
a l apozás és a b i z tonságos 
működés időszaka volt. Az 
igényfölmérés és a szüksé-
ges előkészületek után, vár-
hatóan már jövőre vállaljuk 
nem ö n k o r m á n y z a t i tu la j -
donú i n t é z m é n y e k , főkén t 
irodaházak takarítását is" -
vázolta terveit az igazgató. 

N y . P . 

gedi Tudományegyetem. Ez 
azt e redményezte , hogy az 
egyetem a dél-alföldi régió 
legnagyobb intézménye lett, 
és az oktatás színvonalát te-
kintve sincs okunk szégyen-
kezni - mondta a dékán. 

H. Sz. 

M a eldől, k ié a legjobb halászlé 

Több évtizede végeztek 

Díszokleveleket adtak át 

Schmidt Ivánnak gyémántdiplomát nyújt át 
Besenyei Lajos dékán. (Fotó: Schmidt Andrea) 

Újabb ötvenötmillió forint a Hungeritnek 

Az országgyűlés mezőgazdasági bizottságának 
elnöke, Farkas Sándor szerint vannak rossz helyzetben 
lévő üzemek és gazdák, de a többségnek jól megy 
sora. (Fotó: Tésik Attila) 

Nem csak a kormány fe-
lelős azért, hogy ne dőljön 
össze a szentesi volt me-
gyeháza, de a fenntartó és 
tulajdonos önkormányzat 
is - nyilatkozta lapunknak 
Farkas Sándor országgyű-
lési képviselő, a parlament 
mezőgazdasági bizottsá-
gának elnöke. Ennek elle-
nére mindent elkövet azért, 
hogy a város meghatározó 
épülete fennmaradjon. El-
mondta: az utóbbi tíz évben 
nem vásároltak annyi új 
gépet a gazdák, mint az 
idén, s szerinte ez nem azt 
jelzi, hogy padlón van az 
agrárium. 

Farkas Sándor országgyű-
lési képviselő, a parlament me-
zőgazdasági bizottságának fi-
deszes elnöke lát esélyt arra, 
hogy a csőd- és felszámolási 

eljárás alatt álló szövetkezetek 
külső üzletrész-tulajdonosait is 
kárpótolják. Szerinte ugyanis a 
kártalanításra elkülönített 33 
milliárd forintból biztosan meg-
marad valamennyi, így a kö-
vetkező év elején döntenek az 
összeg felhasználásáról. A kép-
viselő azt is elmondta csütörtö-
kön tartott szentesi tájékozta-
tóján: a külső üzletrész-tulaj-
donosok kárpótlását nehezítik 
az agrárüzemekben tapasztal-
ható visszaélések, melyek sze-
rint nem igazolják le azt az ér-
téket, ami az eredeti vagyon-
nevesítési határozatban szere-
pel. Ennek az lesz a következ-
ménye, hogy első körben nem 
fizetik ki a tulajdonosokat, mert 
a kérelmükről hiányzik a szö-
vetkezet igazolása az üzletrész-
ről. Farkas Sándor ígérete sze-
rint mindent elkövet a sérelmek 
orvoslása érdekében. 

A Széchenyi-tervhez kap-
csolódó pályázaton megint 
nyertek szentesi cégek. Mint el-
hangzott, a Hungerit Rt. újabb 
55 millió forintot kap a szaktár-
cától, a Svéd Ablakgyártó Kft. 
pedig 17,5 milliót. Lapunk kér-
désére, hogy mi lesz a sorsa a 
volt megyeháza felújítására har-
madszor benyújtott pályázat-
nak, azt válaszolta a képviselő: 
a szentesieknek nagyon fontos 
ez a patinás épület, de tudomá-
sul kell venni, hogy az elosztha-
tó központi forrásoknak van-
nak korlátai. Szerinte az egyko-
ri megyeháza pályázatára a kö-
vetkező évben kaphat a város 
címzett állami támogatást. Hoz-
zátette: „Nekem szívügyem a 
volt megyeháza, és nem az én 
hanyagságomból adódik, hogy 
nem tudtam ehhez megfelelő 
segítséget nyújtani." Úgy véli, 
az épületet fenntartó és tulaj-

donos önkormányzat is felelős-
séggel tartozik azért, hogy ne 
szakadjon le a plafon, meg ne 
dőljön össze á ház. Szerinte nem 
csak a kormánytól kell várni a 
segítséget. Ennek ellenére a 
képviselő mindent megtesz 
azért, hogy Szentes egyik meg-
határozó épülete fennmaradjon. 

Zsikla Győző országgyűlési 
képviselő nyilatkozata szerint 
a ciklus hátralévő részében 
olyan mélypontra jut az agrári-
um, mint 1998-ban volt. Érdek-
lődésünkre. hogy mit szól mind-
ehhez a mezőgazdasági bizott-
ság elnöke, azt a választ kaptuk: 
az elmúlt évek természeti csa-
pásai ellenére is talpon maradt 
az agrárium, sőt a termésátlagok 
jók. Farkas Sándor országos 
szántóversenyen járt a minap, s 
ott meghatározó kereskedelmi 
cégek illetékesei arról tájékoz-
tatták: az utóbbi 12 évben soha-

sem volt ennyire magas a mű-
trágya, vetőmag és a növényvé-
dő szerek forgalma, nem vásá-
roltak a gazdák olyan sok új 
mezőgazdasági gépet, mint az 
idén. A képviselő ebből azt a 
következtetést vonta le, hogy 
nem a padlón van az agrárium, 
hanem jó úton halad. Ellenke-
ző esetben ugyanis a kereske-
delmi cégek már régen tönkre-
mentek volna. Meggyőződése: 
kétségtelenül vannak rossz hely-
zetben lévő üzemek és gazdák, 
akiknek jajkiáltásától hangos 
az ország, de a többségnek jól 
megy sora, s ők nyilatkozgatás 
helyett hallgatnak. Mert örül-
nek annak, hogy meg tudnak 
venni egy cukorrépa-betakarító 
gépet hetvenmillió forintért 
vagy egy olyan vetőgépet, 
amely 150 hektár teljesítmény-
re is képes naponta. 

B. I . 


